
 

 

Aan:  Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit / 
Minister Van der Wal-Zeggelink 

 
Betreft: Reactie Stichting Biotoopbeheer internetconsultatie Regeling natuurbescherming 
 
Datum: 5 juni 2022 
 
Geachte mevrouw Van der Wal, 
 
De daling van het aantal hazen wordt over het algemeen in verband gebracht met de 
intensivering van de landbouw, die onder andere heeft geleid tot afname van zowel de 
hoeveelheid als de kwaliteit van het voedsel. 
Er zijn ook andere factoren die hebben bijgedragen aan de afname van de hazenpopulaties, 
bijvoorbeeld een verhoogde predatiedruk. Deze reactie is echter afgebakend tot de 
verslechterde voedselsituatie voor de haas in relatie tot een tijdelijk jachtverbod van de soort. 
 
Herstel van hazenpopulaties kan mede worden bereikt door aanleg van hazenranden. 
Hazenranden zijn perceelsranden van akkers en weiden ingezaaid met een speciaal mengsel van 
gras-, klaver- en kruidensoorten. Deze bieden de haas hoogwaardig voedsel. Door verbetering 
van de voedselsituatie is het aannemelijk dat de hazenstand toeneemt (onderzoeksrapport 
Geurts, ongepubliceerd). 
Hazenranden zijn echter niet alleen belangrijk voor de haas, maar ook voor andere diersoorten 
van het open cultuurlandschap zoals gele kwikstaart, graspieper, kievit, patrijs en veldleeuwerik. 
Ook hiervan is de stand achteruitgegaan. Voor broedvogels zijn de randen belangrijk als 
nestgelegenheid en insectenrijk gebied. 
 
Benutting van de haas als wildsoort is voor jagers de motivatie om agrariërs te stimuleren 
hazenranden aan te leggen en hieraan mee te werken. Een gepaste financiële vergoeding voor 
agrariërs is hierbij noodzakelijk. Wanneer jagers agrariërs stimuleren hazenranden aan te leggen 
en hieraan meewerken helpen zij niet alleen mee aan het herstel van de hazenstand, maar ook 
aan de ontwikkeling van de leefgemeenschap van het open cultuurlandschap. Een tijdelijk 
jachtverbod van de haas zal jagers echter demotiveren. 
 
In uw brief van 14 april 2022 aan de voorzitter van de Tweede Kamer vermeldt u: “Het niet 
openen van de jacht zal (…) naar alle waarschijnlijkheid niet of heel beperkt bijdragen aan het 
herstel van de soorten.” Ik onderschrijf uw zienswijze. 
Daarom pleit ik er nadrukkelijk voor om het voornemen voor een tijdelijk jachtverbod van de 
haas in de provincies Groningen, Utrecht en Limburg in te trekken en in het door u 
aangekondigde traject voor het herstel van wildsoorten de aanleg van hazenranden financieel 
mogelijk te maken. Dit in breder verband als onderdeel van agrarisch natuur- en 
landschapsbeheer (ANLb). 
Jagers kunnen bij de aanleg en het beheer van de randen een belangrijke rol vervullen. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Stichting Biotoopbeheer 
Paul Geurts 
 
 
 


